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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 12. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 16. júna 2023 

(volebné obdobie 2022-2026) 
 

Rokovanie vedie predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – 
Nad jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevčiová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou  
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová predsedníčka RS: Poprosím Vás, aby ste sa prezentovali, začneme, kedže  

o 9-tej už musíte byť na iných miestach. Prezentujme sa, aby sme boli 
uznášaniaschopní. Takže dobré ránko, začíname 12. mimoriadne rokovanie Rady 
starostov, z celkového počtu 22 je prítomných 16, takže konštatujem, že sme 
uznášaniaschopní, všetci ostatní sa ospravedlnili, keďže majú pracovné povinnosti.  

         Program rokovania máte uvedený v pozvánke, je to výstup z on-line rokovania s pánom 
ministrom Balíkom k prerozdeleniu finančných prostriedkov Fast Care. Dávam 
hlasovať o programe. 

         (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 -  za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová predsedníčka RS: Skonštatovala, že program mimoriadnej Rady starostov si 
schválili. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Viktor Mikluš a p. Roland Lacko 
 

- - - 
 
Bod č. 1 
Výstup z on-line rokovania s ministrom MIRRI P. Balíkom k prerozdeleniu finančných 
prostriedkov FAST CARE 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program rokovania bol schválený, takže dovoľte aby som 

Vás stručne informovala o online rokovaní, poviem Vám stanovisko vedenia mesta,  
p. primátora, a potom budeme o tom diskutovať, aby ste sa mohli vyjadriť. Včera bolo 
rokovanie s p. Balíkom a generálnym riaditeľom sekcie Albertom Némethom  
o rozdelení finančných prostriedkov. Vlastne, uvedené tam bolo, že Bratislava 
rozdeľovala nejakých 22 miliónov, a mestu aj mestským častiam bolo povedané, aby sa 
dohodli na forme prerozdelenia. Bratislava, tam sa dohodli 50:50, pre nich je to nové, že 
v Košiciach nedošlo k dohode medzi mestom a mestskými časťami. Pri tvorbe rozpočtu 
sa rátalo s tým, že mestské časti budú prijímateľmi, preto aj podielové dane ostali 
zmrazené na úrovni roka 22, potom sa zoškrtali prostriedky niektorým mestským 
častiam, ktoré boli naviazané na rozpočet, neboli transfery, nejako sa to vyskladalo 
s tým, že potom sa vytvorí položka na dofinancovanie. Malým mestským častiam 
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nevyšlo ani 40 tisíc, preto potrebujú na dofinancovanie rozdielu z podielovej dane. 
Jedná sa o 6 mestských častí. Bola nejaká všeobecné dohoda, že minimálne 10%, na 
začiatku to deklaroval aj p. primátor, pretože počítal s tým, že poplatok za odpad sa 
dorovná, minimálne kde je strata 3-4milióny. Aj premiér príde do Košíc v utorok,  
a chceli by vedieť od mesta, či došlo k dohode medzi mestom a mestskými časťami,  
a aký objem finančných prostriedkov mestské časti pustia mestu, s tým, že nevypíšu 
Fast Care 2 pokiaľ sa mesto a mestské časti nedohodnú. Mne volal predseda Združenia 
miest a obcí, a každý čaká na Fast Care 2, výzva je vypísaná, žiadosti sú sprocesované. 
Jedna vec je, prijmeme informáciu od p. ministra, druhá vec na čom sa dohodneme. S  
p. Dlhým sme rozprávali, že ako, ak bude Fact Care 2, tiež budú prijímateľom mestské 
časti, a tiež je to na diskusii koľko %. Mnohí už máte sprocesované žiadosti, niekto 
máte aj schválené, a na jednom zastupiteľstve, ktoré trvalo 16 hodín sme sa nevedeli 
dohodnúť, ale je potrebné, aby ste mali tiež informácie. Ich ani pomer nezaujíma, ale 
chcú počuť od vedenia mesta, že sme sa dohodli. Pán primátor mi povedal, že pokiaľ by 
sme sa dohodli na mimoriadnom zastupiteľstve, a boli by tam tie odpady a by prešli, tak 
si vie predstaviť aj tých 10%. Teda odpady neprešli. K zastupiteľstvu nie sú mnohí 
naklonení. Vítam aj p. Richarda Dlhého, p. Kažímírovú a p. kontrolóra. Chcem spustiť 
rozpravu, aby sa teda tí, čo majú veľký balík, Sever, Západ, Juh, Staré Mesto, 
Ťahanovce, Jazero, aby sa vyjadrili aj malé mestské časti, v podstate, koľko % by dali 
mestu, to sa dá spraviť procesne v rámci mestskej časti uznesením.  

 
p. Exner, starosta MČ Košice Lorinčík: Chcel by som poprosiť starostov veľkých mestských 

častí, aby sa prihlásili, a aby sme nepreberali veci, ktoré boli prebraté, či majú nejaké 
spoločné stanovisko. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máš pravdu, potrebujeme vedieť to percento. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Ja som sa zúčastnil tej online konferencie, 

a poviem svoj názor ako som to pochopil, hneď som bol presvedčený, že bol určitý tlak  
a lobing zo strany mesta, keďže sa neudialo to čo v Bratislave a to vystúpenie bolo ani 
nie vyhrážaním ale upozornením, že Fast Care 2 pre Slovensko nebude, pokiaľ EU 
komisia nezhodnotí, že bol rozdelený spravodlivo, a nebude nie len v Košiciach ale ani 
pre iné obce, tých 1460 obcí. Je pravdou, že nemôžu zasahovať do samosprávy, že ako 
sa máme rozdeliť, ale povedali, že keď Bratislava to dokázala spravodlivo, tak nepriamo 
hovorili, že Košice by to tiež tak mali urobiť 50:50. Je otázkou v akej hodnote bude ten 
Fact Care 2, za december-maj 2023, keďže za 12 mesiacov Fast Care I, to bolo 6,6 
milióna, takže Fast Care 2 by 3,3 milióna pre Košice. Či 10%, či 20% či 30% pre 
mestské časti, keďže niektoré malé dostanú 7 tisíc eur, ale skôr si myslím, že buď sa 
dohodnúť, že 50% dáme aj my, ale keď toto ma byť podmienkou, tak pri Fact Care 2 
nebude žiadne rozdelenie. Takže 50% teraz, ale na Fast Care 2 si mesto nebude 
nárokovať. Toto je môj názor. Ako Košická Nová Ves, by som si vedel predstaviť, dám 
50%, ale budem požadovať od mesta, aby obnovil transfery a výšku podielových daní 
ako je nastavená v roku 2023, takže je to približne tá hodnota akú by som dal, to ale 
neplatí pri veľkých mestských častiach. Keďže toľko nedostanú od mesta.  
A neviem či sú tam nejaké termíny, ale potrebujú to vedieť do utorka, a nie je potrebné 
zastupiteľstvo k tomu. Rada starostov sa musíme dohodnúť a potom sprocesovať to  
v rámci mestských častí.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, presne ako hovorí Michal, my nato 
nepotrebujeme zastupiteľstvo, na čom sa dohodneme, potrebuješ miestne zastupiteľstvo, 
aj keby sme sa dohodli 30 a 50, takže platí to čo schváli miestne zastupiteľstvo.  

 
p. Petrovčík, starosta MČ Košice – Staré Mesto: K tým miestnym zastupiteľstvám, hľadáme 

dohodu, na to musia byť dvaja korektní partneri. Tento človek, p. primátor, ktorý to celé 
spôsobil, ja chodím často do Bratislavy, a sa dohodli, lebo sa dá dohodnúť  
s primátorom, a v tomto meste to tak nie je. Takže hovorím kolegom prestaňte byť 
naivní, že sa niečo zmení, pokiaľ sa tento človek nezmení prístupom k mestským 
častiam. Neviem čo riešime, peniaze sú schválené, takže určite sa to rozhodne na 
miestnych zastupiteľstvách. Listy do Bruselu, bonzovačky a výsledok je, že minister nás 
upozorňuje, ale ako sa máme dohodnúť, 50:50 odpady k tomu. V jednotke dáme 10%  
s podmienkou, že mesto nebude robiť problémy, ale nie je ani tu.  

 
p. Balčík, starosta MČ Kavečany: Bol som nastavený tak, že sa tu nebude hovoriť o tom či 

dáme mestu 50% alebo 30%, ale že budeme rokovať, že Lorinčík dostával 40 tisíc teraz 
nula, a že z Fast Care, že tí čo majú naviac peniaze, vieme dodať Lorinčíku tie peniaze, 
že budeme hovoriť o Šebastovciach. V Bratislave asi je to možné dohodnúť, ale tam je 
podiel na daniach 50%. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Každý povedzme za seba to číslo, nech sa každý vyjadri. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Ďakujem za slovo, musím najprv povedať, že 

ľutujem, že to neje správne, že v rámci mesta sme nevydiskutovali tieto veci, a nemá sa 
to robiť tak, že sa vypisujú listy do Bruselu a podobne, ale aj keď dôjde k dohode, 
neberiem to ako hrdinstvo. Nesedíme tu kvôli dofinancovaniu mestských častí, ale aby 
sme deklarovali premiérovi, či sme sa dohodli, že dáme peniaze mestu, nie mestským 
častiam. Poviem to, význam, pre veľké časti má ta dohoda vtedy, ak príjem z Fact Care 
2 bude prevyšovať podiel, ktorého sa momentálne vzdáme, ak bude Fast Care 2. Toto 
ma význam a toto vedia podporiť aj miestne zastupiteľstva, takže musíme vedieť v akej 
výške Fast Care 2 bude a potom budeme vedieť povedať. Hovoríme o 50:50 rozdelenie, 
ale som nepočul stanovisko od sťažovateľa na EU komisiu, koľko % by chcel získať. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Približne 3 milióny eur tým, že tie odpady neprešli. 
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Kolegovia, z názoru veľkej mestskej časti vieme 

do fondu solidarity prispieť 10%, keď schvália poslanci miestnej časti, neviem či pán 
minister o tom vie, my sme sa vzdali okolo 500 tisíc pri schvaľovaní rozpočtu. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ak by každý dal 10%, takže to je 600 tisíc cca, a je to na 

rozhodnutí mesta ako vie dofinancovať mestské časti, keď si štatutár mestskej časti do 
10% môžeš robiť presuny nepotrebuješ k tomu zastupiteľstvo. Čo sa týka za MČ jazero, 
tých 10% automaticky, keď budú pripísané, budem ich posielať mestu pre udržateľnosť 
rozpočtu. Len za obdobie do teraz máme o 30 tisíc viac faktúry. Čiže za Jazero 10%, 
Juh 10%. 

 
p. Petrovčík, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Nemôžem rozprávať za poslancov, za Staré 

Mesto, od 5-10%, ale zároveň aj Fast Care2 nech je podľa takých istých pravidiel ako  
v jednotke, takže zadefinovať. Takže 5-10%, ak poslanci budú štedrí, výzvu môžu dať 
ako podmienku, tých 370 tisíc na škôlky čo nám mesto vzalo. 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Aj keď Fast Care bude na jeseň, to sú mesiace, kým sa 

začne procesovať, čiže ty hovoríš, aby dali mestu 10% a mestským častiam 90% ? 
 
p. Petrovčík, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Aby boli rovnaké pravidlá, viem, že mesto  

s tým súhlasiť nebude. Ako primátor by som bral aspoň 10%, ako 0 keď potopí Fast 
Care 2. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Ešte jedna vec, tak ako bolo povedané 

Fast Care 1 mestské časti zapracovali do rozpočtu. Vieme dať návrh na ministerstvo, že 
do Fast Care 1 nebudeme zasahovať, a keď bude Fast Care 2, tak nech si ho nechá 
mesto? S tým, že pridá na transferoch alebo podielových, a nech má nárok. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže Fast Care 2 pre mesto, ale procesovať to budú 

mestské časti, či by nebolo lepšie teraz 10% a potom to vymeniť, že 90% mesto a 10% 
mestské časti. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Vieme kolegovia v akej situácii bude mesto o rok, 

že sa ideme vzdať tých peňazí? Keď bude výzva Fast Care 2 potom to budeme riešiť, 
nevieme podmienky. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Mám taký nápad, ako tento návrh sa mi pozdáva, že 

bolo by fajn sa dohodnúť na 10%, a Fast Care 2 - 85% pre mesto, 10% pre malé 
mestské časti. 

 
p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Pamätám si veľa vecí, ako sme sa bavili o sume 4,4 

milióna, je z toho 6,6. Vo februári bola Rada starostov, mestské časti si podajú žiadosti, 
majú schválené, niektorí dávajú žiadosti o platby. Mali sme online zastupiteľstvo 
1.04.2022, keď sa zmenil Štatút mesta Košice. Mestské časti prijali, že môžu úradovať 
Ukrajincov. V decembri 2021 sme potvrdili uznesenie 199 tisíc pre Sever a tie peniaze 
nemáme. Zohnali sme grant na terénnu opatrovateľskú službu pol milióna eur, šetrí sa  
v rozpočte na sociálne služby. Neviem kvôli čomu tu sedíme. Vymýšľame niečo, čo 
minister povedal, že nevie ohľadom Fast Care 2, vláda predĺžila úradovanie Ukrajincov 
do konca roka. Toto sú fakty. Aktuálne mandát od miestneho zastupiteľstva nemám. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Viacerí nemajú, možno až keď budú prostriedky na tom 

účte, až potom sa zvolajú zastupiteľstvá.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice - Západ: Neviem či s viacerými som hovoril, že bude 

pravdepodobne aj Fast Care 2, my sme prišli o 400 tisíc v rámci Nórskych fondov, ktoré 
by sme mohli vyriešiť, ale viem si predstaviť aj ústretovosť voči mestu, ale rád by som 
počul aj od mesta o akej sume sa bavíme či 50%, 30%? 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tá Fast Care 1 je jasná, bavíme sa o 10%, možno pri 2 by 

bolo 90% pre mesto a 10% pre mestské časti. Najviac sa bavíme o 10%, to je nejakých 
600 tisíc, a či vieme potom povedať 90% pre mesto, ale nato musí byť dohoda. Pán 
primátor prišiel. Vitajte. Máme pár minút, aby sme dali návrh na uznesenie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Len chcem pozdraviť. 
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p. Petrovčík, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Aby sme tu ďalšiu hodinu neboli jak na trhu, 
aby povedal primátor, keďže to spustil. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Mal som ešte povinnosti s fondom na podporu športu. Nechcem 

Vás nie jak kárať ani poučovať, pripomeňme si, keď som Vám povedal, že takáto akcia 
bude a povedali sme si, že mesto má mať polovicu. A keďže štát hľadal spôsob ako 
prehodiť peniaze na 1500 obcí, spôsobom cez register obyvateľov, ktorý Bratislava a 
Košice nemá, nesúhlasili sme na monitorovacom výbore, p. ministerka nedala hlasovať 
na výbore a tým pádom Košice a Bratislava boli z výzvy vyškrtnuté. Keď sme riešili 
rozpočet povedal som, že nebudem zasahovať do výzvy, ani raz som verejne 
nereagoval, ak vyriešime problém s odpadmi, a i napriek tomu, že p. Kovačevičová 
urobila maximum. Vysvetlili Vám, že pri EU peniazoch platia nejaké zásady, hlavne o 
vyváženosť, ešte som rozprával s p. Némethom, kde povedali, že je potrebné, aby sa 
mesto dohodlo s mestskými časťami. Kontaktoval som aj predsedu ZMOS-u, tak Fast 
Care 2 minister nepustí. Dohoda je, že to bude solidárne a vyvážené, nielen k mestu, ale 
aj k mestským častiam, ale my chceme minimálne takú dohodu ako má Bratislava, a my 
s inou dohodou súhlasiť nebudeme. A čo sa týka Fast Care 2, mám potvrdené, že okolo 
50 miliónov pre 1500 obcí, teraz sa rozdelilo asi 100 miliónov, a dá sa uvažovať aj  
o Fast Care 3, čerpanie EU fondov. Ministerstvo odkázalo, že to môže hodiť na iné 
projekty, ktoré čerpať vedia. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Aby som zhrnula, nejaká všeobecná dohoda je 10%. Ak 

by sme to dali naopak, pri Fast Care 2 - 90% mestu a 10% mestským častiam, či by to 
nebolo na dohodu? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tí čo ste boli na zastupiteľstve, a keď počúvate niektorých 

poslancov a starostov, že mesto a ja som klamári, že nechcú podporiť projekt, ako Vám 
môžem dôverovať, že nič dobré nepodporím. Ministerstvo mi poradilo, že nemám 
zobrať menej ako 50%, mi odporúčajú, že menej nemám zobrať. Akékoľvek 
rozhodnutie urobíte, také bude zaslané na ministerstvo. 

 
p. Beer, starosta MČ Košice - Myslava: Mňa vyrušuje ten spôsob, pretože do utorka sa máme 

rozhodnúť o celom Slovensku a to ani nevieme. Musíme to predniesť zastupiteľstvám.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte pripomienka, tie peniaze potrebujeme na dopravný podnik, 

odpady a rozpočet čo sa týka transferov, tieto veci. Nebránim sa, aby sme časť tej sumy 
nedali mestským častiam. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Viete do 10% robiť presuny v rámci rozpočtu, tieto 

refundy sa dajú realizovať.  
 
p. Beer, starosta MČ Košice - Myslava: Som ochotný sa baviť aj o 50%, ale ako o tom môžem 

hlasovať, ak potrebujem prediskutovať s poslancami.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Nepotrebujeme diskutovať s poslancami miestneho 

zastupiteľstva, Bratislava dostane milión a o polovicu im mesto pošle menej, toto je 
možnosť tiež alebo, že ministerstvo cez monitorovací výbor pošle, čo s tými peniazmi 
máte urobiť.  
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p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Vnímam aminozity medzi starostami a mestom, dojem 
takého nepráva, ale chcem upozorniť, že sa naťahujeme o peniazoch, ktoré dostane 
mesto, lebo mestské časti sú súčasťou mesta, my to chceme nechať na meste a efektívne 
využiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nejaká časť Ukrajincov sa vozí v dopravnom podniku, lístok za 

euro ale stojí tri. Dostávame dane na 220 tisíc ľudí a nie 226 tisíc, využívajú 
infraštruktúru, školy a robí to mesto, nie mestské časti. Prioritne by sme to mali dať na 
túto komunitu. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Juh 10%, Jazero tiež, Staré Mesto rozhodne miestne 

zastupiteľstvo. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: 5%. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Nemám problém ani s 10%. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Nemáme uznesenie miestneho, ja si viem predstaviť aj 

90%, ale ako, vieme koľko peňazí chýba v rozpočte, máme dostať 940 tisíc eur, takže 
do 90 tisíc, možno 5%. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: My 110 tisíc na jazere dávame na mestský majetok to 

chcem prízvukovať.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Dôvod, prečo som povedal, že bavme sa  

o Fast Care 2, že keď sme dávali žiadosť o platbu, jedna z podmienok bola publicita, 
kde suma bola pridelená v rámci výzvy a neviem si predstaviť, že ľudia sa budú pýtať, 
kde sú tie peniaze, tých 114 tisíc? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte, čo som navrhol pani starostke, platí moja ponuka vyriešme 

odpady v priebehu budúceho týždňa a dofinancujem 3 milióny, to vnímam ako ústupok, 
dohodu. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: To je proces v rámci Košíc, to napíšeme 

do dohody na ministerstvo, že keď schválime odpady? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Minister povedal, dajte mi dve strany, že bude akceptovať 

dokument, ktorým preukážem, že sme sa dohodli. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Končím Radu starostov a predniesla návrh na uznesenie: 

Rada starostov berie na vedomie výstup z online rokovania s ministrom MIRRI  
p. Balíkom k prerozdeleniu finančných prostriedkov Fast Care. 

          (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 2 -  za: 11, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie nebolo schválené. 
 

- - - 
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Záver rokovania 

 Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Lenka Kovačevičová vyhlásila  
12. (mimoriadne) rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

                                                                               Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 
                                                                               predsedníčka Rady starostov 

 
 

 

 

 

 

 
Zápisnica vyhotovená dňa 30.06.2023 
Zapisovateľka: Libuša Tutková 
 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Ing. Viktor Mikluš ............................................................ podpísané dňa: 11.07.2023 

p. Roland Lacko ................................................................ podpísané dňa: 13.07.2023 
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